
 

 

Zápis ze zasedání 

Rady pro vnitřní hodnocení 

dne 23. dubna 2024 

 
Přítomni: dle prezenční listiny 

Místo jednání: Rektorát Masarykovy univerzity, MS Teams 

Sp. zn.:  MU-IS/100174/2024/2346576/RMU 

Program: 

1. diskuse k alternativám bakalářských prací; 

2. ekonomická udržitelnost studijních programů; 

3. návrh prodloužení a návrh podstatné změny bakalářských a navazujících magisterských 

studijních programů Filozofické fakulty; 

4. záměr vzniku doktorského studijního programu Ekonomicko-správní fakulty; 

5. schválení nových formulářů v souvislosti s novelizací vnitřních předpisů; 

6. změny garantů studijních programů; 

7. kontrolní zpráva k bakalářskému studijnímu programu Fakulty sportovních studií; 

8. dodatek ke zprávě o vnitřním hodnocení kvality za rok 2023; 

9. kontrola úvazků a publikací garantů studijních programů; 

10. různé. 

 

Úvod 

Místopředsedkyně Rady pro vnitřní hodnocení MU (dále také jen „RVH“) doc. Pitrová přivítala 

přítomné členy a členky RVH, představila program a zahájila jednání.   

1. Diskuse k alternativám bakalářských prací 

Doc. Pitrová uvedla diskusi v kontextu nedávných podnětů z fakult na zrušení bakalářských prací  

ve studijních programech, případně jejich nahrazení alternativní formou závěrečného výstupu. RVH 

chce respektovat specifika jednotlivých oborů, ale zároveň má za to, že je nezbytné diskutovat  

o minimálních standardech pro náhrady bakalářských prací vždy s ohledem na kurikulum programu  

a profil absolventa. Diskutovalo se o důležitosti prvku obhajoby v procesu učení se a naplnění profilu 

absolventa, debata se dotkla také zveřejňování závěrečných výstupů v kontextu transparentnosti státní 

závěrečné zkoušky.  

Samotná obhajoba byla řešena jako součást vzdělávacího procesu, jako transparentní nástroj kontroly 

kvality jak směrem ven, tak dovnitř univerzity. Rektor doporučil zvážení možnosti zjištění názoru 

studujících, zejména čerstvých absolventů. RVH se shodla na tom, že diskuse směřující k formulaci 

podmínek, za kterých je možno nahradit či zrušit bakalářskou práci, bude pokračovat na následujících 

jednáních.  
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2. Ekonomická udržitelnost studijních programů 

Problematika ekonomické udržitelnosti studijních programů je ukotvena ve vnitřních předpisech MU 

jako součást standardů kvality studijních programů MU a zahrnuje personální, materiální a finanční 

zabezpečení. Diskuse se soustředila na to, kdy a jak tuto problematiku zohledňovat v procesech 

schvalování studijních programů a jaké údaje a kritéria použít k hodnocení. Součástí vstupních 

proměnných se stanou rovněž podněty ze strany ekonomického odboru RMU a kvestorky.  

Rektor zdůraznil, že ekonomická zodpovědnost leží na fakultách, které si samy nastavují počet 

studijních programů a jsou zodpovědné za jejich financování. Zmínil spojitost mezi nepřehledností 

studijní nabídky a studijní neúspěšností v počátečních semestrech studia. Zároveň vyzdvihl potřebu 

podporovat perspektivní obory, i když nejsou finančně lukrativní. 

Členové a členky RVH se dohodli, že se k tématu ekonomické udržitelnosti studijních programů vrátí 

na dalších zasedáních, a byli vyzvání k promyšlení a doplnění podkladů pro další diskusi. 

 

3. Návrh prodloužení a návrh podstatné změny bakalářských a navazujících magisterských 

studijních programů Filozofické fakulty 

I. Japanistika (B) 

Garant dr. Matela krátce představil studijní program zaměřený na moderní japonštinu a zkoumání 

japonské kultury a prostředí prostřednictvím japonských textů. Zdůraznil náročnost programu a popsal 

snahy o dosažení maximální studijní úspěšnosti při zachování kvality výuky. Zpravodaj dr. Menšík uvedl, 

že přes prokazatelnou životaschopnost studijního programu nedošlo k personálnímu posílení ani 

navýšení publikačního výkonu, jak bylo očekáváno při přeměně studijního programu v roce 2018. 

Diskuse se soustředila na výzvy spojené s personální situací a snahou o zlepšení studijní úspěšnosti.   

 

V průběhu projednávání tohoto bodu odešel rektor prof. Bareš. 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení 

kvality studijních programů MU schvaluje návrh prodloužení bakalářského studijního programu 

Japanistika předložený Filozofickou fakultou MU o 8 let s počátkem od skončení doby stávajícího 

oprávnění uskutečňovat studijní program. 

 

Současně Rada pro vnitřní hodnocení MU požaduje předložení kontrolní zprávy dokládající posílení 

publikačního výkonu i personální struktury pracoviště a provedená opatření ke snížení studijní 

neúspěšnosti, a to v termínu do konce roku 2028. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 

Pro: 14 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  
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II. Latinský jazyk a literatura (N) 

Garantka prof. Urbanová připomněla dlouhou tradici studijního programu, který se nicméně v poslední 

době potýká s nižším zájmem uchazečů a uchazeček. Garantka se snaží o zvýšení atraktivity programu 

prostřednictvím spolupráce se středními školami a akcemi pro zvýšení povědomí. Zpravodaj prof. Slaný 

zmínil, že obsahově je program hodnocen velmi dobře, ale trpí nízkým počtem aktivních studujících 

a nedostatkem zahraničních zkušeností. Poukázal také na nutnost aktuálního zastoupení studujících 

v programové radě. V kontextu snahy o efektivitu se rovněž diskutovalo o možnosti sloučení studijního 

programu se studijními programy Latinský jazyk a literatura středověku a Klasický řecký jazyk 

a literatura.  

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení 

kvality studijních programů MU schvaluje návrh prodloužení navazujícího magisterského studijního 

programu Latinský jazyk a literatura předložený Filozofickou fakultou MU o 4 roky s počátkem od 

skončení doby stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní program. 

 

Doba prodloužení je dána plánovaným sloučením navazujících magisterských studijních programů 

Latinský jazyk a literatura, Klasický řecký jazyk a literatura a Latinský jazyk a literatura středověku. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 

Pro: 14 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

III. Klasický řecký jazyk a literatura (N) 

Garant doc. Franek potvrdil záměr na sloučení studijních programů Klasický řecký jazyk a literatura, 

Latinský jazyk a literatura a Latinský jazyk a literatura středověku do jednoho studijního programu 

v reakci na nízký zájem uchazečů a uchazeček o tyto studijní programy. Zpravodaj prof. Slaný zmínil, že 

také tento studijní program se potýká s nulovými počty zahraničních výjezdů studujících. Děkanka 

doc. Radová uvedla, že oba studijní programy zajišťují internacionalizaci jinými způsoby, zejména 

prostřednictvím společných předmětů se zahraničními akademiky, společnou prací na projektech 

apod. RVH ocenila snahu fakulty o racionalizaci studijní nabídky sloučením uvedených studijních 

programů a zajímala se o předpokládaný časový harmonogram přípravy nového studijního programu 

s ohledem na možnost dokončení studií ve stávajících programech.  
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Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení 

kvality studijních programů MU schvaluje návrh prodloužení navazujícího magisterského studijního 

programu Klasický řecký jazyk a literatura předložený Filozofickou fakultou MU o 4 roky s počátkem od 

skončení doby stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní program. 

 

Doba prodloužení je dána plánovaným sloučením navazujících magisterských studijních programů 

Latinský jazyk a literatura, Klasický řecký jazyk a literatura a Latinský jazyk a literatura středověku. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 

Pro: 14 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

Po projednání tohoto bodu jednání opustili prof. Krob a prof. Rozehnalová. 

IV. Mediteránní studia (B) 

Garantka doc. Petrovićová představila bakalářský i navazující magisterský program současně 

a vysvětlila, že v reakci na požadované zeštíhlení studijní nabídky Filozofické fakulty předkládá žádosti 

o prodloužení oprávnění uskutečňovat oba studijní programy pouze na dobu nutnou k tomu, aby bylo 

umožněno stávajícím studujícím dokončit svá studia. Zpravodajka doc. Luhová plně podpořila tuto 

iniciativu a ocenila přístup fakulty k ekonomicky udržitelné racionalizaci nabídky studijních programů. 

V diskusi společné pro oba stupně studia se RVH mimo jiné zajímala o možnosti navazujícího studia pro 

absolventy bakalářského stupně nebo o budoucí uplatnění vyučujících po skončení doby akreditace 

těchto studijních programů. 

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení 

kvality studijních programů MU schvaluje návrh prodloužení bakalářského studijního programu 

Mediteránní studia předložený Filozofickou fakultou MU o 4 roky s počátkem od skončení doby 

stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní program. 

 

Doba prodloužení je dána plánovaným ukončením uskutečňování studijního programu a je potřebná 

k dokončení aktuálních studií. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 12 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  
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V. Mediteránní studia (N) 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení 

kvality studijních programů MU schvaluje návrh prodloužení navazujícího magisterského studijního 

programu Mediteránní studia předložený Filozofickou fakultou MU o 4 roky s počátkem od skončení 

doby stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní program. 

Doba prodloužení je dána plánovaným ukončením uskutečňování studijního programu a je potřebná 

k dokončení aktuálních studií. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 12 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

VI. Novořecký jazyk a literatura (B) 

Garantka dr. Bočková Loudová představila studijní program ze skupiny filologie živých jazyků, který má 

na fakultě více než třicetiletou tradici. I přes relativně nízký počet studujících vykazuje zvyšující se 

procento přijatých, kteří se skutečně zapíší ke studiu v tomto programu. Studijní program reaguje na 

požadavek zvyšování kvality výuky s důrazem na didaktické hledisko a zavádí opatření ke snížení 

studijní neúspěšnosti. Zpravodaj prof. Zemčík si všiml konstantního počtu zájemců o studijní program 

i přes aktuální pokles zájmu o tento obor v celoevropském měřítku. Diskuse se dotkla i studijní zátěže 

nebo možnosti navazujícího studia v rámci nové specializace studijního programu Překladatelství 

moderních evropských jazyků.  

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení 

kvality studijních programů MU schvaluje návrh prodloužení bakalářského studijního programu 

Novořecký jazyk a literatura předložený Filozofickou fakultou MU o 10 let s počátkem od skončení doby 

stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní program. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 12 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  
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VII. Francouzský jazyk a literatura (N) 

Garant doc. Cusimano představil studijní program jako jednu ze tří možností navazujícího 

magisterského studia vedle překladatelství a učitelství francouzského jazyka, do nichž směřuje většina 

absolventů bakalářského stupně. Zájem uchazečů a uchazeček o studijní program je i přesto stabilní, 

program generuje absolventy se zájmem o pokračování v doktorském studiu, proto zpravodaj 

prof. Zemčík doporučil prodloužení studijního programu. RVH ocenila pozornost věnovanou snahám 

o snížení studijní neúspěšnosti a jako jeden ze způsobů prevence doporučuje poskytování maxima 

informací o očekávaném průběhu studia uchazečům a uchazečkám. 

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení 

kvality studijních programů MU schvaluje návrh prodloužení navazujícího magisterského studijního 

programu Francouzský jazyk a literatura předložený Filozofickou fakultou MU o 10 let s počátkem od 

skončení doby stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní program. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 12 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

VIII. Baltistika (B) 

Garant doc. Šeferis uvedl žádost o prodloužení oprávnění uskutečňovat bakalářský a navazující 

magisterský studijní program Baltistika z oblasti areálové filologie zahrnující Litvu, Lotyšsko, Estonsko 

a Finsko, který na MU existuje více než dvacet let a je v rámci České republiky unikátní. Studijní program 

v obou stupních vykazuje vysoké procento zahraničních výjezdů studujících a produkuje úspěšné 

absolventy, s nimiž udržuje kontakt i po ukončení studií. Zpravodajka prof. Wimmerová ocenila péči 

věnovanou studijnímu programu jak v bakalářské, tak v navazující magisterské úrovni, ale upozornila 

na relativně vysokou neúspěšnost studia a nižší počet absolventů. V následné diskusi se RVH zajímala 

o nastavení podmínek přijímacího řízení a o důvody, proč někteří absolventi bakalářského studia 

nepokračují v navazujícím stupni, což garant vysvětlil dobrým uplatněním na trhu práce již po 

absolvování bakalářské úrovně. RVH ocenila příkladnou práci při prezentaci studijního programu 

prostřednictvím webových stránek a dalších nástrojů PR.   
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Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení 

kvality studijních programů MU schvaluje návrh prodloužení bakalářského studijního programu 

Baltistika předložený Filozofickou fakultou MU o 10 let s počátkem od skončení doby stávajícího 

oprávnění uskutečňovat studijní program. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 12 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

IX. Baltistika (N) 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení 

kvality studijních programů MU schvaluje návrh prodloužení navazujícího magisterského studijního 

programu Baltistika předložený Filozofickou fakultou MU o 10 let s počátkem od skončení doby 

stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní program. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 12 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

X. Etnologie (B) 

Garant dr. Doušek a garantka prof. Pavlicová společně představili bakalářský a navazující magisterský 

studijní program Etnologie s tradicí na Filozofické fakultě od 40. let 20. století. Plán rozvoje těchto 

programů vychází z přeměny v roce 2018, reaguje na podněty vzešlé z vnitřního hodnocení v roce 2021 

a reflektuje soudobý vývoj oboru. Jednou z výzev, které programy čelí, je nedostatečná generační 

kontinuita personálního zabezpečení. Zpravodajka doc. Pitrová ocenila rozhodnutí zrušit 

kombinovanou formu studia, o niž byl malý zájem, a více se soustředit na rozvoj studijního programu 

v prezenční formě. Zdůraznila také význam mezinárodního aspektu studia. Garant a garantka vysvětlili, 

že i přes nedostatečné financování zahraničních mobilit se snaží motivovat studující k účasti na 

zahraničních aktivitách.  
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Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU 

 

a) v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 

schvaluje návrh prodloužení bakalářského studijního programu Etnologie předložený Filozofickou 

fakultou MU o 10 let s počátkem od skončení doby stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní 

program; 

 

b) v souladu s čl. 17 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 

schvaluje návrh podstatné změny téhož studijního programu předložený Filozofickou fakultou MU 

spočívající ve zrušení kombinovaného jednooborového studijního plánu „Etnologie“ a ve zrušení 

kombinované formy studia. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 12 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

XI. Etnologie (N) 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení 

kvality studijních programů MU schvaluje návrh prodloužení navazujícího magisterského studijního 

programu Etnologie předložený Filozofickou fakultou MU o 10 let s počátkem od skončení doby 

stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní program. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 12 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

XII. Literatura a mezikulturní komunikace (N) 

Garant doc. Bubeníček představil studijní program, který reaguje na dynamicky se měnící prostředí, 

zejména na nové tendence v četbě a komunikaci, čemuž již příliš neodpovídá původní název studijního 

programu. Garant zdůraznil snahu o neustále zlepšování studijního programu na základě podnětů 
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hodnotitelů a spolupráce se zahraničními odborníky. Zpravodaj doc. Obdržálek ocenil adaptaci 

programu na tyto změny a také reflexi prostřednictvím zápisů z programových rad, přičemž poukázal 

na problémy v personálním zabezpečení. Diskuse se také dotkla nevhodně zvoleného názvu studijního 

programu a otázky efektivity využívání možností propagace. Součástí diskuse bylo i téma kreditového 

ohodnocení některých předmětů a nutnost uvádět aktuální informace o vypisování kurzů v katalogu 

předmětů, především kvůli přehlednosti pro studující.  

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení 

kvality studijních programů MU schvaluje návrh prodloužení navazujícího magisterského studijního 

programu Literatura a mezikulturní komunikace předložený Filozofickou fakultou MU o 8 let 

s počátkem od skončení doby stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní program. 

 

Současně Rada pro vnitřní hodnocení MU doporučuje zvýšení publikačního výkonu a posílení 

personální stability pracoviště. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 12 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

Po hlasování z jednání odešla doc. Hanušová. 

 

3. Záměr vzniku doktorského studijního programu Ekonomicko-správní fakulty  

 

XIII. Economics, Finance and Management (D) 

Děkan prof. Špalek představil koncept jednotného doktorského studijního programu na 

Ekonomicko-správní fakultě, který má nahradit šest stávajících doktorských programů na fakultě. 

Vytvoření jednoho doktorského studijního programu reaguje na výstupy z interního hodnocení vědy 

a výzkumu. Proděkan Staněk doplnil, že dalšími důvody jsou mimo snahu o zefektivnění administrativy 

také zajištění kvality uvnitř doktorského studijního programu a zlepšení výběru uchazečů a uchazeček. 

Navrhovaný garant prof. Lyócsa zdůraznil, že stávající doktorské programy na fakultě vykazují velký 

překryv a sloučení by mělo přinést nejen zvýšení efektivity, ale také eliminaci rozdílné úrovně kvality 

mezi jednotlivými programy. Poradce prorektorky pro doktorské studium prof. Bláha ocenil tento krok 

jako vynikající a v souladu se strategií univerzity. RVH poukázala na to, že v šesti existujících 

doktorských programech na fakultě je v součtu podobný počet studujících jako v některých 

samostatných doktorských programech na jiných fakultách, vnímá záměr sjednocení do jediného 

doktorského programu jako racionální a nezbytný. V diskusi byla vyjasněna otázka týkající se úvazků 
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navrhovaného garanta, přičemž splnění požadavků nařízení vlády bude zajištěno před předložením 

návrhu vzniku. 

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 15 vnitřního předpisu Schvalování, řízení 

a hodnocení kvality studijních programů MU schvaluje záměr vzniku doktorského studijního programu 

Economics, Finance and Management předložený Ekonomicko-správní fakultou MU včetně navržených 

hodnotitelů. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 11 

Pro: 11 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

4. Schválení nových formulářů v souvislosti s novelizací vnitřních předpisů 

 
Místopředsedkyně RVH doc. Pitrová poděkovala členům a členkám RVH za připomínky a podněty 

k formulářům a informovala, že oproti původnímu předpokladu budou na tomto zasedání schvalovány 

pouze formuláře k procesům schvalování a vnitřního hodnocení studijních programů. Prorektorka 

Jandová požádala o odklad schvalování balíčku formulářů ke vzniku a hodnocení programů 

celoživotního vzdělávání na další řádné zasedání 21. května 2024.  

 

Formuláře ke schvalování studijních programů:  

• Záměr vzniku studijního programu 

• Zápis z hodnoticí schůzky 

• Sebehodnoticí zpráva vznik Bc & Mgr 

• Sebehodnoticí zpráva vznik PhD 

• Sebehodnoticí zpráva pro jazykové mutace 

• Vyjádření hodnotitele 

• Žádost o schválení studijního programu 

• Žádost o změnu studijního programu 

• Žádost o prodloužení studijního programu 

• Žádost o rozšíření studijního programu 

• Žádost o zrušení studijního programu 

• Žádost o zrušení studijního plánu 

• Návrh na změnu garanta studijního programu 

 

  



 
 
 

11 
 
 

Formuláře k vnitřnímu hodnocení studijních programů:  

• Zápis z programové rady 

• Zápis z oborové rady 

• Checklist studijního programu  

• Návrh na hodnotitele studijního programu 

• Sebehodnoticí zpráva studijního programu 

• Vyjádření hodnotitele 

• Plán rozvoje studijního programu (Bc & Mgr) 

• Plán rozvoje studijního programu (PhD) 

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení schvaluje formuláře k procesům schvalování studijních programů 

a k jejich vnitřnímu hodnocení v návaznosti na nový procesní vnitřní předpis Řád kvality studijních 

programů, a to s účinností ode dne nabytí účinnosti tohoto předpisu. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 11 

Pro: 11 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

5. Změny garantů studijních programů 

 

 

RVH změny garantů studijních programů projednala a bere je na vědomí.  

Fakulta Program Typ Původní garant Nový garant 

FF Počítačová 

lingvistika 

B Mgr. Dana Hlaváčková, Ph.D. Mgr. Hana Žižková, Ph.D. 

FF Dějiny umění B Adrien Palladino, M.A., Ph.D. Mgr. Zuzana Frantová, Ph.D. 

FF Český jazyk a 
literatura 

B doc. PhDr. Hana Bočková, Dr. doc. Mgr. Markéta Ziková, 

Ph.D. 

FaF Farmacie M prof. PharmDr. Karel Šmejkal, 

Ph.D. 

doc. PharmDr. Peter Kollár, 

Ph.D. 

FaF Pharmacy M prof. PharmDr. Karel Šmejkal, 

Ph.D. 

doc. PharmDr. Peter Kollár, 

Ph.D. 

FaF Farmakognozie D prof. PharmDr. Karel Šmejkal, 

Ph.D. 

doc. PharmDr. Renata 

Kubínová, Ph.D. 

FaF Pharmacognosy D prof. PharmDr. Karel Šmejkal, 

Ph.D. 

doc. PharmDr. Renata 

Kubínová, Ph.D. 
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6. Kontrolní zpráva k bakalářskému studijnímu programu Fakulty sportovních studií 

Požadavek na kontrolní zprávu vycházející z ledna 2021 se soustředil na zvýšení součinnosti mezi 

Fakultou sportovních studií a Lékařskou fakultou při uskutečňování studijních programů Fyzioterapie. 

RVH vyjádřila nespokojenost se zpožděním při předložení kontrolní zprávy a požaduje zavedení 

kontrolních mechanismů v Informačním systému. V diskusi členové a členky RVH zmiňovali obavy 

z přetrvávající nedostatečné součinnosti mezi oběma studijními programy a zdůraznili potřebu zlepšit 

organizační a obsahové propojení například prostřednictvím programových rad. RVH má za to, že 

otázka kooperace mezi studijními programy a na úrovni fakult nebyla v předloženém dokumentu 

uspokojivě vysvětlena a požaduje v tomto ohledu doplnění kontrolní zprávy v termínu do konce 

července 2024. 

 

7. Dodatek ke zprávě o vnitřním hodnocení kvality za rok 2023 

Místopředsedkyně RVH představila ostatním členům RVH dodatek ke zprávě o vnitřním hodnocení 

kvality MU, který slouží jako každoroční aktualizace této zprávy, naposledy zpracované za roky 2018 až 

2022. Aktuální dodatek tedy rekapituluje dosažené výsledky v zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí 

a souvisejících činností Masarykovy univerzity v roce 2023. RVH znění dodatku projednala. Dále 

dodatek projedná vedení MU, Vědecká rada MU, schválí jej Akademický senát MU a projedná Správní 

rada MU. Poté bude předložen Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy a Národnímu 

akreditačnímu úřadu pro vysoké školství. 

 

8. Kontrola úvazků a publikací garantů studijních programů 

 
Mimořádná kontrola požadavků nařízení vlády týkajících se pracovních úvazků a vědecké či tvůrčí 

činnosti garantů a garantek studijních programů byla iniciována Radou pro vnitřní hodnocení na 

základě zjištěných nedostatků při předchozí kontrole v září 2023. RVH ocenila zodpovědný přístup 

většiny fakult, který se promítl ve výrazném zlepšení výsledků kontroly. Dva případy nesplnění 

požadavků nařízení vlády v týkající se pracovních úvazků byly identifikovány pouze na Pedagogické 

fakultě a budou, stejně jako nedostatečná vědecká či tvůrčí činnost jednotlivých garantů a garantek, 

řešeny s příslušnými fakultami individuálně. 

 

RVH také diskutovala o své roli při garanci naplnění zákonných požadavků na garanty a garantky 

studijních programů. RVH se shodla na tom, že je nezbytné přihlížet ke specifikům publikování 

v experimentálních a humanitních disciplínách a respektovat, že zajišťování kvality publikací 

v návaznosti na strategii určovanou odborem pro vědu a podněcování akademických pracovníků 

k adekvátnímu publikačnímu výkonu je primárně rolí fakult. Úkolem RVH je garantovat, že v rámci 5 let 

mají garanti tvůrčí výkon, a to v souvislosti s charakterem programu (akademický, profesní, učitelský 

apod.) RVH vítá zkvalitňování publikačních výstupů garantů a upozorňuje na nemožnost zaštiťovat 

programy garanty, kteří vědeckou či tvůrčí činnost v posledních pěti letech nerozvíjí.  Případy, kdy je 

splnění tvůrčího výkonu diskutabilní, budou řešeny s vedením fakult. RVH se shodla na nutnosti 

aktualizovat metodiku pro kontrolu vědecké a tvůrčí činnosti tak, aby lépe reflektovala oborové rozdíly 

a současně splňovala kritéria NAÚ. Změněno bude také období pravidelné kontroly. Protože zářijový 

termín se z různých důvodů nejeví jako vhodný, bude kontrola nadále opakována každoročně v březnu. 
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9. Různé 

 
Ředitelka Odboru pro kvalitu dr. Oleksíková informovala RVH o průběhu setkání s garanty a garantkami 

studijních programů, které proběhlo 19. dubna 2024 za uspokojivé účasti a v konstruktivní atmosféře.  

 
 

Příští jednání se uskuteční v úterý 14. května 2024. 

Zpracovali: Mgr. Bc. Pavlína Studená, Mgr. Jan Bláha 

Schválila: doc. Markéta Pitrová, místopředsedkyně RVH MU 

 

 

 

Prezenční listina členů Rady pro vnitřní hodnocení MU 

 Přítomen Přítomen na část jednání Nepřítomen 

prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D.  *  

doc. PhDr. Markéta Pitrová, Ph.D. *   

Mgr. Natália Antalová *   

doc. Mgr. Světlana Hanušová, Ph.D.  *  

doc. PaedDr. Emanuel Hurych, Ph.D. *   

prof. PhDr. Josef Krob, CSc.  *  

doc. PharmDr. Kateřina Kubová, Ph.D. *   

doc. RNDr. Lenka Luhová, Ph.D. *   

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. *   

doc. Mgr. Jan Obdržálek, PhD *   

prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, CSc.  *  

prof. Ing. Antonín Slaný, CSc. *   

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D. *   

prof. RNDr. Michaela Wimmerová, Ph.D. *   

prof. Dr. Ing. Pavel Zemčík, dr. h. c. *   
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Prezenční listina hostů 

Mgr. Michal Bulant, Ph.D. prorektor pro vzdělávání a kvalitu MU 

prof. RNDr. Luděk Bláha, Ph.D. Přírodovědecká fakulta MU 

Mgr. Kateřina Oleksíková, Ph.D. Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Jan Bláha Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Jakub Havlíček, Ph.D. Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Soňa Nantlová Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Bc. Pavlína Studená Odbor pro kvalitu RMU 

doc. Mgr. Irena Radová, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

Mgr. Kateřina Kalová, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

Mgr. Jiří Matela, M.A., Ph.D. Filozofická fakulta MU 

prof. PhDr. Daniela Urbanová, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

doc. Mgr. et Mgr. Juraj Franek, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

Mgr. Jana Mikulová, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

doc. Mgr. Petra Mutlová, M.A., Ph.D. Filozofická fakulta MU 

doc. Mgr. Katarina Petrovićová, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

Mgr. Bc. Kateřina Bočková Loudová, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

Petros Marazopoulos, PhD Filozofická fakulta MU 

doc. Christophe Gérard L. Cusimano Filozofická fakulta MU 

doc. PhDr. Petr Dytrt, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

doc. Mag. Vaidas Šeferis, Dr. phil. Filozofická fakulta MU 

PhDr. Roman Doušek, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

prof. PhDr. Martina Pavlicová, CSc. Filozofická fakulta MU 

doc. Mgr. Petr Bubeníček, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

Mgr. Zuzana Fonioková, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

prof. Mgr. Jiří Špalek, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 

doc. Ing. Rostislav Staněk, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 

Mgr. Lucie Přikrylová Ekonomicko-správní fakulta MU 

Mgr. et Mgr. Tereza Kunešová Ekonomicko-správní fakulta MU 

Ing. Ondřej Repík Ekonomicko-správní fakulta MU 

prof. Ing. Štefan Lyócsa, PhD. Ekonomicko-správní fakulta MU 

 


